

## Al-Haji Ahmad Pergau, Qari Tanah Melayu yang Ulung

Qalam keluaran bulan ini dihiasi oleh gambar qari Tanah Melayu yang ulung, Al-Haj Ahmad bin Maasom, Pergau, Kelantan, yang telah berjaya menjadi Johan Membaca Qur'an seluruh Persekutuan Tanah Melayu dan juga Johan Antarabangsa, tahun 1961.

Qari yang masyhur ini, telah memperdengarkan bacaannya kepada masyarakat Islam Singapura pada bulan yang lalu. Pada mulanya dengan anjuran Muhammadiyah (sebanyak satu malam) dan kemudiannya dengan anjuran Persatuan Guru-guru Agama Singapura (PERGAS) sebanyak 4 malam, dalam empat buah masjid, yang berakhir di Masjid Sultan Singapura.

### Merakamkan Suaranya Di Piring Hitam

Selama di Singapura, beliau telah merakamkan suaranya di piring hitam yang akan diedarkan kepada ramai tidak lama lagi.

Kalau umat Arab dapat mengemukakan qari-qari yang masyhur, terutama di Mesir, seperti Almarhum al-Shaykh Mohamed Rifat, al-Shaykh Abdul Basit Abdul-Samad, al-Shaykh Mahmoud Khalil al-Hussary, al-Shaykh Abd al-Rahim al-Bahtimi, al-Shaykh Taha El-Fashni, al-Shaykh Mustafa Ismail dan lain-lainnya, yang kesemuanya telah merakamkan bacaan masing-masing di piring-piring hitam, dan telah disebarkan keseluruh dunia termasuk negeri ini, maka negara kita Tanah Melayu dapat juga mengemukakan al-Haji Ahmad Pergau dan qari-qari serta qariah-qariah yang lain, dan piring-piring hitam yang membuat bacaan mereka akan membanjiri pasaran dunia.

Selama lima malam, masyarakat Islam di Singapura telah

menikmati bacaan beliau yang menyegarkan semangat dan menghidupkan roh keislaman, dengan suaranya yang merdu dan menawan hati.

Masyarakat Islam di sini telah juga menikmati lagu-lagu qasidahnya yang menjadi halwa telinga, yang megandungi pujian-pujian kepada Junjungan kita Nabi Muhammad *ṣallā Allāhu 'alayhi wa ālihi wa sallam*.

Masyarakat Islam sungguh tertarik hati apabila mendengar salah satu qasidahnya yang dimulakan dengan serangkap syair yang indah, yang berbunyi:

*Wulida al-hudā fa al-kā'inātu ḍiyā'*

*Wa famu al-zamāni tabassumun wa sanā'*

“Zahirlah (Nabi pembawa) petunjuk, maka seluruh alam pun terang-benderang, dan ((mulut masa)) pula mengarak senyum indah cemerlang.”

Syair ini ialah ciptaan pujangga Arab almarhum Ahmed Shawqi, yang telah dinyanyikan dan dirakamkan oleh Om Kalthoum Mesir, dengan suaranya yang merdu.

### Melanjutkan Pelajarannya di Makkah al-Mukarramah

*Al-Ustādh* al-Haji Ahmad Pergau di lahirkan di Kampung Pergau, Kelantan, pada 45 tahun yang lalu. Beliau telah melanjutkan pelajaran bacaan Qur'an dan qasidah kepada guru-guru yang masyhur di Makkah al-Mukarramah, dan telah merantau di seluruh Semenanjung Arab sambil bekerja dan menambahkan pengalaman, selama 13 tahun.

Pada masa ini al-Haji Ahmad Pergau, menjadi guru Qur'an di Brunei dengan anjuran kerajaan Brunei.